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Статья посвящена анализу соотношения правосознания и правовой реальности в контексте 
применения идей и принципов аналитической философии права. На основе ключевых аргумен-
тов классиков аналитической традиции реконструируется возможность отображения правовых яв-
лений в юридическом языке с позиции логической обоснованности и взаимосвязи нормативных 
предписаний. Автор обосновывает преимущества лингвистического анализа правовой реальности, 
позволяющего учитывать субъект-субъектный характер правовых отношений и юридическую ин-
терпретацию действий субъектов права.
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The paper is devoted to the analysis of the correlation of legal mind and legal reality in the context 
of applying the ideas and principles of analytical legal philosophy. Based on the key arguments of the 
classics of the analytical tradition, the author reconstructs the possibility of displaying legal phenomena 
in the legal language from the position of logical validity and interrelation of normative prescriptions. 
The author substantiates the advantages of linguistic analysis of legal reality, which allows taking into 
account the subject-subject nature of legal relations and legal interpretation of the actions of legal 
subjects.
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